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De Rooie Rakker 

BERICHT UIT DE RAADSFRACTIE 

ZOEKEN NAAR SAMENWERKING 

Door Marjan van Giezen, fractievoorzitter 
Het nieuwe college zit nu een jaar, en zit stevig in het zadel. De sfeer in de Ra ad is ook 

aanzienlijk verbeterd, samenwerking tussen coalitie en oppositie is nu functioneel en op veel 

onderwerpen weten we elkaar redelijk te vinden. De PvdA-fractie zoekt de samenwerking vooral 

inhoudelijk, op de dossiers. Zo werken we met Groenlinks, CDA en D66 intensief samen op het 

vluchtelingendossier (het AZC en de statushouders), met Gemeentebelangen (GBLV) en D66 op het 

dossier Duivenvoordecorridor, met CDA, Groenlinks en SGP/CU waar het gaat om wijkverenigingen 

en met VVD op het gebied van leefbaarheid winkelgebieden.  

AZC IN SCHAKENBOSCH 
Belangrijkste dossier de afgelopen maanden was de opvang van vluchtelingen. Voor de PvdA was het duidelijk: we 

hebben als redelijk welvarende gemeente de verantwoordelijkheid om deze mensen een veilig onderdak te bieden, 

en uitzicht op een nieuwe toekomst. Argumenten zoals: “we wonen al zo dicht op elkaar”, en “wij hebben al een 

paar jaar geen loonsverhoging gehad”, of – nog erger – “dan durf ik mijn dochters niet meer buiten te laten 

fietsen”, vindt de PvdA emotioneel nog wel te verklaren, maar geen enkele reden om vluchtelingen niet op te 

vangen. Het zijn wel zaken waar we bij de uitwerking rekening mee moeten houden. Maar laten we om te 

beginnen maar eerst deze mensen huisvesting aanbieden!  

Gelukkig konden we in de Raad met steun van GL, D66 en CDA een positief besluit nemen. Er komt een 

asielzoekerscentrum in Schakenbosch, met een bewonersaantal van 200, groeiend naar maximaal 400. Zo nemen 

we onze verantwoordelijkheid op een wijze die past bij de omvang en mogelijkheden van onze gemeente. Ook 

gaan we extra huizen bouwen om meer huisvesting te bieden aan statushouders, starters en studenten. Tenslotte 

moeten we zorgen voor goede begeleiding, integratie, zorg, onderwijs en werk of opleiding.  

SPORTVISIE 
Een heel ander, maar best wel vernieuwend dossier is de Sportvisie. Geen dikke nota met mooie woorden over 

zaken die we willen bereiken maar waar we als gemeente geen eigen zeggenschap over hebben. Maar een hele 

beknopte visie, voorzien van een infographic waar alle elementen van de sportvisie op een A4’tje op staan. 

Opgesteld samen met alle sportverenigingen. En met thema’s waar de sportvisie zich op richt. Meer beweging, 

flexibeler sportvoorzieningen, combinatie met jongeren- en ouderenbeleid, maatschappelijke samenwerking.  

Lees verder op blz 3 

 

 

 

#2 MAART 2016          

Verder in dit nummer: blz. 2 Namen en adressen; 4 Column door Michel van der Holst,  
5 Jaarverslagen afdeling en fractie, 8 Berichten van de Statenfractie 10 Politieke agenda en activiteiten  

Digitale uitgave voor leden en belangstellenden van de afdeling Leidschendam-Voorburg. 

De eerstvolgende editie is een special. Kopij voor het volgende reguliere nummer graag uiterlijk 12 mei 2016. 

per e-mail aan: voorburg@pvda.nl 
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COLOFON 
 

Afdelingsbestuur 

Leidschendam-Voorburg: 

(met portefeuilles) 

 

VOORZITTER, VACATURE 

 

Michel van der Holst  

WEBMASTER 

tel. 06-30344890; e-mail: 

m.vander.holst@tele2.nl  

 

André Rodenburg  

SECRETARIS, WND. VOORZITTER 

 tel. 3870378; e-mail: 

andre.rodenburg@gmail.com  

 

Jac. Wolters  

PENNINGMEESTER, LEDENZAKEN  

tel. 070 3273638; email: 

jj.wolters@gmail.com;  

 

NL89 RABO 0383 5164 71 

ten name van PvdA  

Leidschendam-Voorburg 

 

Wijk- en Ombudsteam 

 

TREKKER: Jacob Zuurmond 

tel. 06-37331356,  

VERDERE LEDEN: Cemil Altay, 

Marjan van Giezen en Michel 

van der Holst 

 

Sociale media 

 

E-MAIL: voorburg@pvda.nl  

WEBSITE: leidschendam-

voorburg.pvda.nl 

TWITTER: @PvdALdmVbg  

 

Gemeentebestuur 

  

Nadine Stemerdink  

WETHOUDER – Portefeuille:  

Werk en inkomen, incl. DSW, 

jeugdwerkgelegenheid; 

Sport; Buurt- en wijkgericht 

werken; Openbare ruimte; 

Personeel & Organisatie. 

Project Leidsenhage.  

Derde locoburgemeester.  

tel. 3009398; e-mail: 

n.stemerdink@lv.nl 

 

Gemeenteraadsfractie  

Leidschendam-Voorburg 

 

Marjan van Giezen  

FRACTIEVOORZITTER 

tel. 06-29 564 484;  

e-mail: mjha.van.giezen 

@leidschendam-voorburg.nl 

 

Cemil Cenk Altay  

RAADSLID 

tel. 06-24297893;  

e-mail: cemilcenk@live.nl  

 

Delroy Blokland 

RAADSLID  

 tel. 06-26314758; e-mail: 

delroyblokland@gmail.com  

 

Jacob Zuurmond  

COMMISSIELID  

tel. 06-37331356, e-mail: 

jzuurmondsr@hotmail.com 

 

 

Landelijk  

 

Michiel Servaes  

LID TWEEDE KAMER, WOORDVOERDER 

EUROPA; e-mail: 

m.servaes@tweedekamer.nl  

 

PARTIJBUREAU:  

Herengracht 54;  

Postbus 1310,  

1000 BH Amsterdam;  

tel 0900-9553  

(weekdagen 09:00 tot 17:00 

uur, lokaal tarief),  

 e-mail: info@pvda.nl; of 

ledenadministratie@pvda.nl. 

 

LANDELIJK PVDA OMBUDSTEAM  

070-3182742 

 

CONTACTPERSOON REGIO 

HAAGLANDEN: Egon Adel 

eadel@pvda.nl  

 

PvdA Gewest Zuid-Holland  

 

GEWESTBESTUUR:  

e-mail: zholland@pvda.nl;  

website: 

www.zuidholland.pvda.nl  

 

STATENFRACTIE  

e-mail: pvda@pzh.nl;  

 

LEDEN GEWESTELIJK BESTUUR:  

Annelies Pilon,  

tel. 06-10 820 321; e-mail: 

anneliespilon@hotmail.com  

 

Martin Oosterheert,  

tel. 06-55804454, e-mail: 

m.oosterheert@casema.nl  
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mailto:andre.rodenburg@gmail.com
mailto:voorburg@pvda.nl
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mailto:mjha.van.giezen@leidschendam-voorburg.nl
mailto:delroyblokland@gmail.com
mailto:jzuurmondsr@hotmail.com
mailto:m.servaes@tweedekamer.nl
mailto:info@pvda.nl
mailto:ledenadministratie@pvda.nl
mailto:eadel@pvda.nl
mailto:zholland@pvda.nl
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Vervolg van de voorpagina 
Om hier maar gelijk concreet invulling aan te kunnen geven, heeft de PvdA een (aangenomen) 

motie ingediend om verenigingen op te roepen een 10-rittenkaart te introduceren, zodat kinderen 

sport eerst kunnen proberen, en volwassenen ook 

zonder jaarlidmaatschap en dito contributie kunnen 

sporten. We hebben een taart uitgeloofd voor de 

vereniging die zich hiervoor het eerst zou melden. En 

dat gebeurde meteen de volgende dag al: Manege 

Hestar heeft een 10-rittenkaart ingevoerd voor 

halfuur-lesjes voor kinderen, zodat er meer kinderen 

eerder aan de beurt zijn, en eerst kunnen kijken of ze 

pony rijden wel leuk vinden. De taart is keurig 

gebracht, door Delroy Blokland en Marjan van Giezen. 

En werd zeer gewaardeerd door Hestar! Maar ook andere verenigingen zijn actief. Zo heeft RKAVV 

nu in de avond de mogelijkheid voor bijv. vader om zonder vast lidmaatschap ’s avonds met elkaar 

te kunnen voetballen. In onze ogen is dit de toekomst van het sportbeleid: laagdrempelig, 

betaalbaar en flexibel!  

Aanvalsplan Jeugdwerkgelegenheid 
Eén van de speerpunten in ons verkiezingsprogramma en in het Coalitieprogramma: de aanpak van 

jeugdwerkloosheid. Onze wethouder Nadine Stemerdink heeft dit samen met het college 

voortvarend opgepakt, en het kon onlangs worden gepresenteerd. Met extra geld en extra inzet 

wordt nu veel actiever voorkomen dat jongeren buiten beeld raken. Via huisbezoeken, frequent 

contact met scholen (met name middelbare beroepsopleidingen) en bedrijfsleven (het midden- en 

kleinbedrijf in Leidschendam-Voorburg is erg actief!) worden jongeren gevolgd van school tot aan 

werk. Jongeren die geen werk hebben, krijgen een opleiding of stageplaats aangeboden. Door huis 

aan huis deze jongeren te bezoeken, voorkomen we dat ze buiten beeld raken. Hen uitnodigen bij 

het Centrum Werk en Inkomen bleek niet te werken. Nu gaan we gewoon naar hen toe! Een prima 

oplossing, die nu veel extra inspanning kost, maar straks zowel de jongeren kan helpen aan een 

goede baan of opleiding, dan wel de gemeenschap geld kan besparen als het anders met deze 

jongeren mis zou gaan. De gemeente gaat meer stageplaatsen aanbieden, evenals het 

bedrijfsleven, er komt een goed monitor-systeem en veel meer arbeidscoaches.  

Mariënpark 
Een lastig dossier is Mariënpark. Dit ouderenzorgcentrum is een paar jaar geleden leeg gemaakt 

om verbouwd te worden. Maar het eerste bouwplan bleek niet haalbaar voor de buur en ook niet 

financieel. Er ligt nu een nieuw bouwplan, dat (iets) meer draagvlak in de buurt heeft maar waarin 

als kostenbesparing alle maatschappelijke voorzieningen in de plinten van het zorgcentrum 

worden geschrapt. De PvdA heeft zorgen over de dagbesteding voor ouderen, die nu nog in de 

oudbouw zit, maar ook voor andere voorzieningen zoals huisarts, apotheek, fysiotherapeut. Al 

deze voorzieningen zijn straks niet meer in de buurt. Terwijl er wel 74 zorgappartementen komen. 

Onze oproep aan de wethouder heeft ertoe geleid dat zij ons heeft verzekerd dat de 

ouderendagbesteding kan blijven, en dat zij nog een poging doet maatschappelijke voorzieningen 

naar deze wijk te halen. We hopen dat straks onze ouderen hier niet alleen maar kunnen wonen 

maar ook nog aangenaam kunnen wonen, met voldoende voorzieningen dichtbij! 

Duivenvoordecorridor 
De Duivenvoordecorridor was het bouwplan waarop het vorige college is gesneuveld, vanwege het 

extra tekort van €18 miljoen. Inmiddels ligt er een raamwerk voor een nieuw plan. Kleinschaliger, 

met woningen in een iets goedkoper segment, met een flexibel bestemmingsplan en initiatieven 

om ook een aantrekkelijker ondernemersklimaat te scheppen, voor onder andere het tuincentrum 

Life & Garden en de Vlindertuin.  



- 
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De plannen zien er nu goed uit, maar na de Raadsenquête staat voorzichtigheid voorop: de PvdA 

wil eerst zien of de geplande woningbouw voldoende geld oplevert om het plan te financieren en 

of er voldoende groenuitstraling blijft. We hebben echter goede hoop dat we binnenkort toch echt 

kunnen beginnen aan de realisatie van dit plan! 

EENZAAM 
Column door Michel van der Holst 

 
Regelmatig loop je over straat en kijk je om je heen. Plots zie je iemand lopen, die 

toch wel enigszins opvalt en dan weet je: daar gaat de eenzame werknemer. . 

Trots met opgeheven hoofd op weg naar het werk. Het werk waar de werknemer graag werkt en 

met plezier datgene doet wat de werknemer doet. Elke dag staat de 

werknemer vroeg op, gaat naar het werk en werkt hard voor de werkgever. De 

werknemer doet het werk graag en van het geld probeert de werknemer een 

mooi leven bijeen te krijgen. Elke avond gaat de werknemer naar huis, minder 

trots zonder opgeheven hoofd, moe van het harde werk. Maar als de 

werknemer thuis komt en een zoen van de partner krijgt, het bord met eten tot 

zich neemt en vervolgens samen met de partner TV kijkt, wordt de werknemer 

weer een mens, net zo trots met opgeheven hoofd. En als de tijd daar is kruipt 

de werknemer samen met de partner in bed en valt vermoeid in slaap om de 

volgende ochtend weer wakker te worden en trots naar het werk te gaan. Zo gaat dit dag in dag 

uit, week in week uit, maand in maand uit en jaar in jaar uit. 

Tot op een dag de werknemer wederom naar het werk gaat. Net zo trots met opgeheven hoofd. 

Maar dit keer zijn alle deuren op het werk gesloten en hangt er een briefje op de deur. Het bedrijf 

is failliet gegaan en de werknemer is niet welkom meer. De directeur is niet meer aanspreekbaar 

en communiceert alleen nog maar via de advocaat. Teleurgesteld keert de werknemer weer 

huiswaarts. De moed zakt de werknemer in de schoenen. Nu is de werknemer nog eenzamer dan 

ooit. Wat vertelt de werknemer aan de partner? Dreigt de werknemer de partner misschien kwijt 

te raken? Hoe moet het met de woning en alle spullen? De eenzame werknemer komt thuis te 

zitten in de WW en moedeloos gaat de werknemer op zoek naar een baan via de computer. Naar 

een bedrijf toegaan heeft geen zin, immers een bedrijf zegt steevast: “kijk maar op het internet”. 

Telkens wordt de eenzame werknemer afgewezen en de moed zakt de werknemer steeds meer in 

de schoenen. De eenzame werknemer roept om hulp, maar niemand hoort de eenzame 

werknemer. Wat nu? Is er een oplossing? 

Uiteindelijk na maximaal twee jaar, wacht de eenzame werknemer de bijstand. Arm en berooid 

blijft de eenzame werknemer proberen aan werk te komen. Maar telkens wordt de werknemer te 

oud, te overgekwalificeerd bevonden, of wat al niet meer zij. En elke dag gaat de eenzame 

werknemer de straat op en loopt met het hoofd en de rug gebogen in de regen. Teleurgesteld in 

de maatschappij, die de eenzame werknemer zo erg in de steek heeft gelaten. Na al het harde 

werk wat de eenzame werknemer heeft gedaan is de werknemer nog maar een paria. Niets meer 

waard voor deze maatschappij. Wie gaat helpen? Wie geeft de eenzame werknemer een baan? 

Niets anders dreigt dan weg te kwijnen. De eenzame werknemer heeft nog één geluk. De partner 

is gebleven en is in ieder geval de enige die de eenzame werknemer niet in de steek heeft 

gelaten. 
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JAARVERSLAG AFDELING LEIDSCHENDAM-VOORBURG 2015 
Van het bestuur 
In 2015 begonnen we met een nieuwjaarsbijenkomst over jeugdwerkgelegenheid en de 

campagne voor provinciale staten en waterschappen. We gaven onze leden gelegenheid zich 

uit te spreken over toetreding tot het college van BenW in onze gemeente in de persoon van 

Nadine Stemerdink als wethouder. 

We gingen door met het Ombudsteam, bezochten de stadsconferentie, gezamenlijke 1 mei-

bijeeenkomst en het vernieuwde partijkantoor in Den Haag, uitvaarten van onze actieve leden 

Riek Heuperman, Maarten Oosschot en Riek Bakker-Vialle. Ook zwaaiden we Gregor Rensen uit die 

na een succesvol waarnemerschap in Brielle als ‘kroonbenoemde’ burgemeester aantrad.  

We wilden in het najaar een themabijeenkomst houden over het afvalbeleid maar werden 

ingehaald door de besluitvorming over Avalex. Het zelf organiseren van een openbare vergadering 

over de huisvesting van asielzoekers achtten we te riskant toen we zagen hoeveel commotie en 

veiligheidsmaatregelen dat in onze en andere gemeenten meebracht. In plaats daarvan kwam een 

ledenraadpleging per e-mail, die de inzet van onze fractie in de raad ondersteunde. 

We eindigden het jaar zonder voorzitter, nadat Paul van der Burg zijn lidmaatschap beëindigde. 

Bij de opvolging en in de interim-periode worden we ondersteund voor het gewestbestuur. 

Binnenkort daarover meer in de volgende (speciale) Rooie Rakker.  

 

Ledenbestand 
Op 1 januari 2016 telde de PvdA afdeling Leidschendam-Voorburg 236 leden. Dit is 65 minder dan 

begin 2013; een afname van 21,5% in drie jaar. In het Leidschendamse deel van de gemeente 

wonen 62 leden, in Stompwijk 2 en in het Voorburgse deel 170 (1 lid woont in Brussel en 1 in Zuid-

Afrika). Ter vergelijking: van de 73.350 inwoners woont ca. 45% in Leidschendam en Stompwijk en 

55% in Voorburg; van de leden 28% in Leidschendam en Stompwijk (in 2013 nog 32%) en 72% in 

Voorburg.  

In 2015 hebben 21 mensen hun lidmaatschap opgezegd; waarvan 5 met (landelijk-politieke) reden. 

Vorig jaar hebben 3 mensen zich opgegeven als nieuw lid. Nieuw in de afdeling, vanwege een 

verhuizing naar onze gemeente, waren 5 leden. Uit de gemeente vertrokken 12 leden. Volgens het 

partijbureau zijn in 2016 6 leden overleden.  

Lidmaatschapsduur leeftijdscategorieën 

 
60 t/m 69 jaar lid  

 
 6 leden (= 2,5 %) 

 
1-1-2016 t.o.v. 2013 en vergelijkbaar % gemeente 

 
50 t/m 59 jaar lid 

 
10 leden (= 4 %) 

 
70+ 

 
48 leden ( = 20%; was 19%) 19% 

 
40 t/m 49 jaar lid  

 
28 leden (= 12 %) 

 
60 tot 70 jaar 

 
68 leden ( = 29%; was 26%) 14% 

 
30 t/m 39 jaar lid 

 
52 leden (= 22 %) 

 
50 tot 60 jaar 

 
47 leden ( = 20%; was 26%) 19% 

 
20 t/m 29 jaar lid 

 
24 leden (= 10 %) 

 
40 tot 50 jaar 

 
36 leden ( = 15%; was 13%) 19% 

 
10 t/m 19 jaar lid 

 
62 leden (= 26 %) 

 
30 tot 40 jaar 

 
25 leden ( =10,5%; was 12%) 17% 

 
 5 t/m 9 jaar lid: 

 
25 leden (= 11 %) 

 
20 tot 30 jaar 

 
12 leden ( = 5%; was 4,5%) 12%  

 
 0 t/m 4 jaar lid: 

 
29 leden (= 12 %) 
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De PvdA bestaat begin 2016 70 jaar, 6 leden hebben (bijna) al die jaren meegemaakt. In 

Leidschendam-Voorburg zijn de leden gemiddeld ca. 25 jaar lid van de partij. De gemiddelde 

leeftijd van de leden is bijna 58 jaar; in Leidschendam met 62 jaar nog iets hoger dan in Voorburg. 

Er zijn 91 vrouwen lid van de partij. Percentueel is dit 38,5% (in 2013 35%); in de gemeente 

Leidschendam-Voorburg is hun aandeel 52%.  

 

POLITIEK JAARVERSLAG LEIDSCHENDAM-VOORBURG 2015 
Van de raadsfractie 
Het jaar 2015 was een ambivalent jaar. Zowel voor de PvdA fractie als voor de politiek in 

Leidschendam-Voorburg. Allereerst is 2015 het jaar waarin we onze fractiegenoot en vriend 

Maarten Oosschot verloren, hij overleed op 23 augustus 2015 aan darmkanker. De fractie 

moest zonder hem verder. Gelukkig vonden we Jacob Zuurmond, nr. 6 op onze kieslijst, 

bereid om de stoel van Commissielid Openbaar Gebied na de zomer te gaan vervullen. 

Daarmee bestond de fractie in 2015 uit: Marjan van Giezen (fractievoorzitter), Delroy 

Blokland, Nadine Stemerdink (tot februari 2015) Cemil Altay (vanaf februari 2015), Maarten 

Oosschot (tot augustus 2015 Commissielid OG) en Jacob Zuurmond (vanaf oktober 

Commissielid OG).  

De PvdA-fractie heeft deelgenomen aan de onderhandelingen voor een nieuw college, na de val 

van het college VVD/GBLV/D66 eind 2014. Samen met GBLV, D66 en GL vormde de PvdA een nieuw 

college met een collegeprogramma met de titel “Ondernemend, Sociaal, Duurzaam en Dichtbij”. 

Een titel én een programma waar we als PvdA-fractie trots op zijn! Speerpunten van de PvdA zoals 

jeugdwerkgelegenheid, buurtgericht werken en toegankelijke zorg in het kader van de 

decentralisaties hebben dankzij onze deelname aan de coalitie een plek gevonden in het 

programma. Nadine Stemerdink werd onze wethouder met de portefeuille Werk en Inkomen, 

Jeugdwerkgelegenheid, Openbaar Gebied, Sport, buurt- en wijkgericht Werken, Leidsenhage.  

In heel 2015 heeft de PvdA-fractie zich hard gemaakt voor het sociale beleid van onze gemeente. 

Maar ook voor de leefbaarheid in de wijken, het overeind houden van winkelgebieden in deze 

wijken, voor jeugdwerkgelegenheid en voor sport in onze gemeente. Thema’s die een belangrijke 

leidraad bieden zoals verwoord in ons verkiezingsprogramma 2014-2016: Mee(r) Doen!. 

Hieronder gaan we in op de belangrijkste onderwerpen die in de Raad aan de orde zijn geweest in 

2015. Dit doen we aan de hand van de drie Raadscommissies Algemene Zaken (AZ), 

Maatschappelijke Aangelegenheden (MA) en Algemene Zaken (AZ). 

COMMISSIE ALGEMENE ZAKEN (MARJAN VAN GIEZEN EN DELROY BLOKLAND) 
Na de vorming van het nieuwe college was de Commissie Algemene Zaken (AZ) het podium voor de 

meeste dossiers die doorgang konden vinden in het collegeloze tijdperk. Hierin werd ook het 

Enquêterapport Duivenvoordecorridor besproken, het dossier waarop de VVD-wethouder Mijdam is 

afgetreden door een onvoorzien verlies van meer dan €18 miljoen. Zie voor de uitkomsten van 

deze Raadsenquête het verslag van de Commissie Openbaar Gebied, waar het dossier nu inmiddels 

in iets rustiger vaarwater is beland. 

Belangrijke dossiers in de Commissie AZ waren vooral de economische dossiers, zoals de 

revitalisatie van Leidsenhage, waar in 2015 belangrijke stappen vooruit zijn gezet. 

Unibail/Rodamco, de eigenaar van Leidsenhage, heeft een zeer ambitieus verbouwingsplan op 

tafel gelegd dat men zelf financiert. Van de gemeente wordt verwacht dat wij zorgen voor een 

goede afstemming met de omwonenden en goede inpassing in de buurt. Onder wethouder 

Stemerdink heeft dit in 2015 goed vorm gekregen, en dit mondde uit in een goede uitspraak van 
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de rechter op de ingediende bezwaren: het plan kan doorgang krijgen. De sloop zal nog voor de 

zomer 2016 van start gaan. De PvdA heeft van het begin af aan een actieve rol op dit dossier 

gespeeld en onderhoudt goede contacten met Leidsenhage. 

De economische levensvatbaarheid van de winkelgebieden is voor de PvdA belangrijk. De 

economische crisis heeft ertoe geleid dat een aantal winkelgebieden het heel moeilijk heeft. Voor 

de PvdA reden om te gaan luisteren naar ondernemers én omwonenden, om te zien welke impuls 

de gemeente kan geven om nieuwe activiteiten in deze winkelgebieden te ontwikkelen. De 

fractievoorzitters van de PvdA en de VVD zijn in een gezamenlijke actie een rondje 

“Winkelgebieden” gaan doen om de oogst op te halen. Zo werden de winkelgebieden 

Damcentrum, Oud-Voorburg/Herenstraat en Prinsenhof bezocht, en zal de Julianabaan binnenkort 

nog bezocht worden. Deze gezamenlijke actie werd gewaardeerd, zowel door de winkelgebieden 

zelf (ook de bewoners) maar ook politiek. Bij de begrotingen werden de gezamenlijke voorstellen 

op dit punt breed gesteund.  

Een volgende belangrijke ontwikkeling was de opheffing van stadsgewest Haaglanden en de 

vorming van de Metropoolregio Rotterdam-Den Haag (MRDH). We zijn nu één van de 23 gemeenten 

in de regio Den Haag – Rotterdam, en dat maakt de Metropoolregio enerzijds belangrijker, maar 

anderszijds is het voor ons als kleine gemeente ook moeilijk een stem te hebben tussen 2 grote 

gemeenten en zoveel kleinere gemeenten. Door deel te nemen aan de werkgroep Economisch 

Vestigingsklimaat van de MRDH (Delroy Blokland) en door goed aangesloten te blijven bij de 

ontwikkelingen, heeft de PvdA-fractie inmiddels een goed beeld van de Metropoolregio. Het echte 

belang van de MRDH zal in 2016 moeten blijken. 

De PvdA heeft zich tenslotte ook hard gemaakt voor een breed haalbaarheidsonderzoek naar de 

opvang van asielzoekers in onze gemeente. Uitgangspunt was daarbij niet 'of' we als gemeente iets 

zouden moeten doen, maar 'hoe' we dat doen., waarbij we ook de belangen van omwonenden goed 

afgewogen willen zien. 

COMMISSIE MAATSCHAPPELIJKE AANGELEGENHEDEN (DELROY BLOKLAND, CEMIL ALTAY) 
De commissie Maatschappelijke Aangelegenheden (MA) stond in 2015 in het teken van de 

decentralisaties van de huishoudelijke ondersteuning (WMO), jeugdhulp en Participatiewet 

(beschut werk, arbeidsgehandicapten). De "transitie 3D", zoals het in ambtelijk jargon heet, 

vereiste in 2015 een grote inspanning omdat er veel gemeentelijke administratieve en financiële 

processen nog niet meteen goed verliepen. De gemeente was in 2015 nog niet "in control" en de 

PvdA was er extra alert op dat de inwoners daar niet de dupe van zouden worden. 

Mede dankzij de PvdA kon in de zomer eindelijk een besluit worden genomen over de nieuwbouw 

van de Groen van Prinstererschool. Een motie van de PvdA zorgde voor €0,5 miljoen extra budget 

om de aangepaste bouwplannen te kunnen realiseren. 

In de commissie MA heeft de PvdA regelmatig het minimabeleid op de agenda gezet. Eind 2014 is 

op initiatief van de PvdA besloten tot een "kindpakket" voor kinderen die in minimagezinnen 

opgroeien. Dit is in 2015 ingevoerd. Ook de afschaffing van het kwijtscheldingsbeleid van het 

Hoogheemraadschap Delfland is door de PvdA op de agenda gezet. Wethouder Stemerdink heeft 

samen met andere gemeenten bestuurlijk bezwaar gemaakt tegen de afschaffing. Het is voor de 

PvdA en voor de minima in Voorburg teleurstellend dat het Hoogheemraadschap doof is gebleken 

voor de maatschappelijke ophef die over de afschaffing is ontstaan. 

In 2015 zijn er in de commissie Maatschappelijke Aangelegenheden verschillende "visies" door het 

College gepresenteerd. De cultuurvisie, de onderwijsvisie en in januari 2016 ook de sportvisie. 

Positief en passend bij de nieuwe bestuurstijl die de PvdA voorstaat was dat de visies in nauwe 

samenwerking met maatschappelijke organisaties zijn opgesteld en niet vanuit een "ivoren toren". 

Daarnaast geven deze visies blijk van het besef dat bijvoorbeeld cultuur, onderwijs en sport niet 
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los van elkaar staan maar op tal van manieren met elkaar verbonden zijn en nog meer kunnen 

worden verbonden. Het is van belang dat de goede ideeën uit deze visies in 2016 tot uitvoering 

worden gebracht. 

COMMISSIE OPENBAAR GEBIED  

(MARJAN VAN GIEZEN, MAARTEN OOSSCHOT/JACOB ZUURMOND) 
Zoals gezegd: Maarten Oosschot was zeer actief als lid van de Commissie Openbaar Gebied (OG). 

Toeval of niet: hij heeft zich bij veel onderwerpen betrokken getoond, maar vooral bij de 

Duivenvoordecorridor (DVC). De scherpe vragen en zijn gevoel dat de sturing door de 

Gemeenteraad niet goed uit de verf kwamen zijn in feite door de gehouden raads-enquête 

bevestigd. Maarten heeft voor zijn rol terecht heeft achteraf veel krediet gekregen.  

Het rapport van de enquêtecommissie was degelijk maar scherp. Onverbloemd zijn de feiten 

benoemd. De commissie heeft een goede analyse gemaakt en relevante aanbevelingen gedaan. 

Deze zijn unaniem door de gemeenteraad overgenomen. De belangrijkste aanbeveling was om een 

goede verantwoording naar de gemeenteraad beter te verzekeren: de gemeenteraad was in feite 

niet goed in staat zijn verantwoordelijkheid te nemen. Die goede verantwoording moet beter vorm 

krijgen door samenhang aan te brengen tussen de plannen (het ‘tekenen’) en de financiële 

beheersing (het ‘rekenen’). Dat is nog niet gelukt in het jaar 2015: dat was ook wel wat veel 

gevraagd.  

De fractie is na het verschijnen van het rapport nauwkeurig de ontwikkelingen rond dit dossier 

blijven volgen. Het dossier is weliswaar in rustiger vaarwater gekomen, maar het blijft een 

ingewikkeld en financieel risicovol dossier. We willen ook nog het groene karakter van dit gebied 

zo veel mogelijk in stand houden respectievelijk versterken. Dat is alles bij elkaar een lastige 

opgave. 

Aan het eind van het jaar hebben we de jarenlange discussie over de Pleunis-lokatie langs de Vliet 

kunnen afsluiten met vrijwel unanieme ondersteuning van de omwonenden en met het op het 

terrein gevestigde bedrijf.  

Ook voor Mariënpark kwam aan het eind van het jaar de afronding in zicht. Voor onze fractie lag 

hier een lastig punt: in de ruimtelijke plannen is niet voorzien in het voortzetten van de 

dagopvang. Dat was wel de opzet en de fractie zet alles op alles om dat alsnog te realiseren. In dit 

dossier lopen de Openbaar Gebied onderwerpen samen met die van de commissie 

Maatschappelijke Aangelegenheden. We verwachten dat die samenloop zich in de toekomst wel 

vaker zal openbaren. 

De start van het nieuwe college heeft ertoe geleid dat in de tweede helft van 2015 een aantal 

onderwerpen op de agenda is komen te staan, die nog veel van onze toekomstige aandacht zullen 

vragen. Het gaat om de ontwikkeling van het Damcentrum, de derde oeververbinding en de 

daarmee samenhangende ontwikkeling van Klein Plaspoelpolder.  

 

BERICHT VAN DE STATENFRACTIE 

EEN JAAR NA DE VERKIEZINGEN  
Door Ron Hillebrand, fractievoorzitter 

Het is inmiddels bijna een jaar geleden dat de inwoners 

van Zuid-Holland hun stem uitbrachten voor de 

Waterschappen en voor Provinciale Staten. Hoewel de 

verkiezingsuitslag voor de PvdA teleurstellend was, heb ik 

https://zuidholland.pvda.nl/wp-content/blogs.dir/480/pvda_files/cache/th_8b01c82b528000fdf7c8c8452ae263b2_1458032886DSC_2154a2.JPG
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het idee dat we in Provinciale Staten goed aan het werk zijn gegaan met thema’s die 

belangrijk zijn voor de PvdA. Beetje bij beetje weet de fractie speerpunten uit ons 

verkiezingsprogramma in het provinciaal beleid te verankeren. De veranderende verhouding 

in de coalitie (met een verhoudingsgewijs kleinere VVD en grote SP en D66), en de 

gedeeltelijke vernieuwing van Gedeputeerde Staten, helpen hierbij. Maar zeker is ook dat de 

nieuwe fractie in haar kleinere omvang slim en effectief opereert. 

Nachtboot 

Zo is Metin Celik druk in de weer met het uitbreiden van de vaartijden van de waterbus in de 

Drechtsteden in de avonduren. Meer mensen worden hierdoor in de gelegenheid gesteld deel te 

nemen aan het culturele en uitgaansleven van Dordrecht. Dat is goed voor de werkgelegenheid en 

voor de ontwikkeling van de Drechtsteden Samen stad aan Water.  

Steun voor de zogenaamde Nachtboot is meer dan voldoende. Een enquête en debat lieten zien 

dat bewoners, ondernemers en het culturele organisaties staan te springen om uitbreiding van de 

vaartijden. Een unaniem door de Drechtraad aangenomen motie ‘Proef Nachtboot Drechtsteden’ 

toont aan dat ook onder bestuurders het draagvlak groot is. Nu zijn de collega Statenleden aan 

zet: Dragen zij de waterbus en de Drechtsteden een warm hart toe en zijn zij bereid een proef 

met de Nachtboot van een jaar ook financieel te steunen. 

Heel Zuid-Holland Fietst 

Een ander thema, waar we ook in campagnetijd vol voor zijn gegaan, is de fiets. Wij zien in de 

fiets, in combinatie met slim, snel en betaalbaar openbaar vervoer, het vervoermiddel van de 

toekomst. Zeker in onze provincie waar de afstanden tussen steden en dorpen relatief kort zijn, is 

de fiets, en de elektrische fiets in het bijzonder, bij uitstek geschikt om je tussen thuis en school 

en thuis en werk te verplaatsen.  

Over het nieuwe Provinciale Fietsplan 2016 – 2025, dat in april in de commissie Verkeer en Milieu 

wordt besproken, zijn we enthousiast. We herkennen ons in het ambitieniveau, al trekken wij wel 

in twijfel of er voldoende middelen voor de nieuwe ambities beschikbaar zijn. Ter voorbereiding 

op de behandeling van dit nieuwe provinciale fietsplan organiseerde onze woordvoerder Anne 

Koning op 18 maart al de bijeenkomst ‘Heel Zuid-Holland Fietst’. Samen met maatschappelijke 

partijen als de Fietsersbond, de ANWB, Biesieklette, vertegenwoordigers uit het bedrijfsleven, en 

partijgenoten gaan we onderzoeken hoe we van Zuid-Holland de fietsprovincie van Nederland 

kunnen maken. 

Zorgen over tekort sociale huurwoningen 

Op het gebied van Ruimtelijke Ordening is het oplopend tekort aan sociale huurwoningen in onze 

provincie een in het oog springend thema en een doorn in ons oog. Veel mensen in onze provincie 

kunnen geen goede en betaalbare woning vinden en met de komst van meer vluchtelingen zal de 

vraag alleen maar toenemen. En hoewel de provincie natuurlijk zelf niet bouwt, kunnen wij wel 

andere instrumenten inzetten om te helpen zorgen voor voldoende betaalbare en goede woningen 

voor ouderen en jongeren, voor grote en kleine gezinnen, voor studenten en mensen op de vlucht. 

Onze woordvoerder Naomie Matil trekt hierin samen op met lokale partijgenoten en zal in het 

najaar ter voorbereiding op de behandeling van de regionale woonvisies een expertise bijeenkomst 

organiseren over wat de provincie kan en zou moeten doen om de woningmarkt vlot te helpen 

trekken en toegankelijk te houden. 

Veilige leefomgeving 

Tenslotte dwingt de actualiteit ons om aandacht te geven aan de zich opstapelende problemen en 

schandalen rondom vergunningverlening, handhaving en toezicht van bedrijven die met gevaarlijke 

stoffen werken of deze opslaan. Meer dan eens worden wij benaderd door bewoners die zich niet 

meer veilig voelen in hun directe woonomgeving omdat bedrijven met grote milieurisico’s 

(zogenaamde BRZO-bedrijven) veiligheidsvoorschriften niet opvolgen of omdat bestuurders 

onvoldoende verantwoordelijkheid nemen.  
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Meer veiligheid begint bij maximale openheid over de bestaande risico’s. En aan die openheid 

heeft het de afgelopen periode op een aantal plekken in onze provincie ernstig geschort. Willem 

Minderhout is daar met verve op ingesprongen en heeft voor elkaar gekregen dat betrokken 

bestuurders met elkaar en inwoners aan tafel gaan zitten. Ook kreeg hij de toezegging dat de 

sanering van een door asbest vervuilde wijk in Wateringen onafhankelijk wordt getoetst. 

Investeren in banen 

Ondertussen blijft het aantal mensen dat in onze provincie geen baan kan vinden nog altijd 

zorgelijk hoog. Uit een onlangs verschenen rapport van de OESO, en ook uit cijfers van het CBS, 

blijkt dat we het als regio niet goed doen. Terwijl de metropoolregio Amsterdam profiteert van de 

economische groei, zien we dat in onze provincie nog maar mondjesmaat terug. Het potentieel 

ligt er, ook in Zuid-Holland. De vriendschap tussen de MRDH en Zuid-Holland lijkt nieuw leven 

ingeblazen te worden, en dat is goed en nodig. Maar die vriendschap moet wel meer opleveren 

dan alleen hernieuwd bestuurlijk elan. Er moet keihard en in goede samenwerking voor worden 

gezorgd dat er meer werkgelegenheid ontstaat, bij voorbeeld door de kennis in Zuid-Holland veel 

beter te benutten en de innovatie te stimuleren. Van de economische ambitie zien wij voorlopig 

nog veel te weinig terug. Van Gedeputeerde Staten verwachten wij op dit dossier veel meer 

daadkracht en bezieling. Wij zullen daar dan ook de komende periode fors aan gaan trekken. 

 

POLITIEKE AGENDA 

APRIL 2016 
Za 2 Gewestvergadering, zaal Engels in Rotterdam 

Za 2 Debat over referendum Oekraïne, in De Balie, Amsterdam 

Di 5 open Raadhuisavond 

Di 5 Debat over referendum Oekraïne, in De Kroepoekfaberiek, Vlaardingen 

Do 7 fractievergadering voor Commissies  

Di 12 Commissie Openbaar Gebied (OG) 

Do 14 Commissie Maatschappelijke Activiteiten (MA) 

Za 16 Haaglandendag over werk en robotisering, in Delft 

Di 19 Commissie Algemene Zaken (AZ) 

Do 21 Presidium en fractievergadering voor de raad 

Za 23 Stadsconferentie Diamanthorst Den Haag – stad van recht en vrede 

Di 26 Raadsvergadering 

Za 30 Festival van de Arbeid, Zuilen 

MEI 2016 
Zo 1 Dag van de Arbeid, Troelstramonument, Westbroekpark Den Haag 

Wo 11 Rode dominees en de Doorbraak, De Rode Hoed, Amsterdam 

Di 17 open Raadhuisavond 

Do 19 fractievergadering voor Commissies  

Di 24 Commissie Openbaar Gebied (OG) 

Do 26 Commissie Maatschappelijke Activiteiten (MA) 

Di 31 Commissie Algemene Zaken (AZ)  

Bijeenkomsten fractie, commissies en gemeenteraad zijn openbaar en beginnen om 

19.30 uur In Raadhuis Swaensteyn, Herenstraat 72 Voorburg.  

  

https://denhaag.pvda.nl/agenda/pvda-haaglandendag-robotisering-arbeidmarkt/
https://denhaag.pvda.nl/agenda/stadsconferentie-2/
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2 APRIL, ROTTERDAM 

GEWESTVERGADERING PVDA ZUID-HOLLAND 
Alle leden waren al welkom op onze vergaderingen, maar nu het Congres in februari 

2016 heeft besloten de partijdemocratie te hervormen zijn er geen congres- en 

gewestafgevaardigden meer, maar zijn alle leden met gelijke stem gerechtigd deel 

te nemen aan partijbijeenkomsten. 

Op de agenda staan: verslag gewestelijke vergadering 12 december 2015, consequenties van de 

besluiten door het congres voor de gewestelijke vergaderingen, financieel verslag over 2015 (met 

toelichting uitgaven campagne, verslag kascontrolecommissie en benoeming kascontrolecommissie 

2016) en verkiezing van een nieuwe secretaris (Jan Barendregt heeft zijn laatste periode in het 

Gewestbestuur erop zitten; zijn voorgestelde opvolger is Rosalie Bedijn). Daarna is er gelegenheid 

tot vragen aan en discussie over actuele provinciale politiek met de Statenfractie en landelijke en 

internationale politiek met Nico Schrijver en Roos Vermeij uit Eerste en Tweede Kamer.  

Waar en wanneer  
Op zaterdag 2 april 2016, van 10.00 uur tot uiterlijk 13.00 uur in de Clauszaal van Zalencentrum 

Engels, Stationsplein 45, 3013 AK Rotterdam (naast het Centraal Station) 

De stukken voor deze vergadering vind je in Zuid-Hollands Peil nr. 1 maart 2016.  

 

2 APRIL, AMSTERDAM EN 5 APRIL, VLAARDINGEN  

OVEREENKOMST MET OEKRAÏNE: JA OF NEE? 
Op 6 april 2016 wordt in Nederland een raadgevend referendum gehouden. U kunt 

dan stemmen over de associatieovereenkomst tussen de Europese Unie (EU) en 

Oekraïne. 

De Europese Unie en Oekraïne werken al lange tijd aan een samenwerkingsverdrag. Sinds de 

Maidan-protesten van 2014, waarmee de Oekraïners voor Europa kozen en niet voor het Rusland 

van Poetin, is deze samenwerking in een stroomversnelling gekomen. Meer veiligheid, meer 

stabiliteit en meer democratie, dat is de inzet van het referendum! 

Waar en wanneer  

Op zaterdag 2 april van 19.30-23.30 uur organiseert de Foundation Max van der Stoel (FMS) een 

verkiezingsavond in De Balie, Kleine-Gartmanplantsoen 10, Amsterdam gepresenteerd door 

Andrew Makkinga. Met o.a. de ministers van Buitenlandse Zaken Bert Koenders en Pavlo Klimkin. 

Een spetterend openings-optreden in traditionele klederdracht wordt verzorgd door de Oekraïense 

zang- en dansgroep Roesalka. Tickets zijn gratis en kunnen alleen via de website van De Balie 

worden gereserveerd. Wees er dus snel bij! 

PvdA Vlaardingen organiseert in samenwerking met de Stichting Spoetnik op dinsdag 5 april vanaf 

19.30 juur een bijeenkomst vindt plaats in de Kroepoekfabriek, Kon. Wilhelminahaven ZZ 2A in 

Vlaardingen. Gespreksleider is Mario Stam, wethouder in Schiedam. Met o.a. Lilianne Ploumen, 

minister voor Buitenlandse Handel en Ontwikkelings-samenwerking en Alexander Horin, 

ambassadeur van de Oekraïne in Nederland De aanvang is 19.30 uur. Verwachte eindtijd 22.30 uur. 

Toegang is gratis.   

https://zuidholland.pvda.nl/wp-content/uploads/sites/480/2016/03/ZHP-nr-1.-maart-2016-def.pdf
http://www.foundationmaxvanderstoel.nl/agenda/agenda_item/t/oekraine_referendum_festival
http://www.debalie.nl/agenda/podium/oekra%C3%AFne+referendum-festival/e_9782285/p_11766116/
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23 APRIL, STADCONFERENTIE DEN HAAG 

‘STAD VAN VREDE EN RECHT IN JOUW BUURT’ 
Grote stromen mensen die op de vlucht zijn voor oorlog en geweld, mensenrechten -

schendingen die overal in de wereld plaatsvinden, en internationale conflicten die 

om een oplossing schreeuwen. Deze ontwikkelingen maken het motto van  Den Haag 

als stad van Vrede en Recht, actueler dan ooit.  

Daarom heeft de jaarlijkse stadsconferentie van de PvdA Den Haag het thema ‘Den Haag – stad van 

vrede en recht in jouw buurt’. De hoofdgast is niemand minder dan Bert Koenders, onze Minister 

van Buitenlandse Zaken. Dagvoorzitter is Frits Bloemberg. 

Waar en Wanneer 
Locatie is het Diamant Theater: Diamanthorst 183, Den Haag (Mariahoeve). De conferentie is op 

zaterdag 23 april 2016 en begint om 12.00 uur met inloop en lunch. Van 13.00 tot 17.00 uur zijn er 

workshops (bezoek Humanity House met asielzoekers of het Buurtpreventieteam Mariahoeve, ga in 

debat over Van waarde lokaal, White privilege, Teamwerk met banen voor statushouders of over  

Internationale veiligheid met Angelien Eijsink). Om 17.00 uur is er een afsluitende borrel. 

Lees meer details over het programma op de site van de PvdA Den Haag.    

 
 

30 APRIL IN UTRECHT 

FESTIVAL VAN DE ARBEID  
70 jaar Partij van de Arbeid; dát willen we met jou vieren op het Festival van de Arbeid! 

Op 9 februari 1946, werd de PvdA opgericht in het Krasnapolsky in Amsterdam. 70 jaar later 

hebben we veel bereikt, en maken onze vrijwilligers, bestuurders en politici zich nog steeds 

elke dag hard voor onze idealen. We nodigen daarom iedereen uit voor het Festival van de 

Arbeid op zaterdag 30 april en zondag 1 mei 2016 in Utrecht.  

Zaterdag overdag staat in het teken van het Opleidingsfestival in de Parel van Zuilen en het 

nabijgelegen Vorstelijk Complex. De Rosa leergang sluit af in Fort aan de Klop. Tussendoor komen 

er mensen uit heel Nederland bij elkaar om tijdens het Toekomstfestival te spreken over het 

verkiezingsprogramma van 2017. Samen met alle geledingen binnen het MBO en hun leerlingen 

organiseren we het MBO festival ook op 30 april, want de PvdA is trots op het MBO! 

 

Zaterdagavond tijdens de ‘Nacht van de Arbeid’ treden er verschillende artiesten en een DJ op, 

vertellen inspirerende sprekers over hun idealen en vinden er verschillende workshops plaats. In 

een festivalsfeer staan foodtrucks en de Colour Kitchen klaar om je van brandstof te voorzien, is 

er voldoende gelegenheid om rustig bij te praten, maar ontbreekt het ook niet aan een flinke 

dansvloer… Dit alles vindt allemaal plaats in het Vorstelijk Complex Zuilen te Utrecht. 

WAAR EN WANNEER 
Vorstelijk Complex Prinses Beatrixlaan 2 in Utrecht, zaterdag 30 april 2016, vanaf 10:00 uur. De 

volgende dag op de ‘Dag van de Arbeid’ komen we traditiegetrouw weer bij elkaar, wederom in 

het Vorstelijk Complex Zuilen te Utrecht. Hierover later meer. Ben jij er bij op 30 april en 1 mei?  
Meld je dan aan via de link naar onze Facebook-pagina. 

https://denhaag.pvda.nl/agenda/stadsconferentie-2/
https://www.facebook.com/events/1537781529883753/

